
Ref. fra kompagnirådsmøde 2015-2 (maj 2015) ved INFHVKHEN. 

Deltagere: 

Kim, Dorthe, Daniel, Egon, Jens, Lisbeth. 

Daniel møder for 1. DEL. 

Chefen orienterer 

Kompagniinspektion forløb forventeligt positivt. 

Enkelte gule punkter - det er anbefalinger uden kritik 

Uddannelsesdirektiv er OK - godt og målbart og som en 5. punkt befaling 

Afløsere på posterne er ikke 100 %  

Kontrol af om grad og uddannelse er i orden. 

Styrketallet er nu over 70, som er et krav, tallet er stigende. 

3 ansøgninger er afslået blandt ansøgningerne.  KC forventer omkring 80 medlemmer ultimo 15. 

Kompagniet depot ikke mønstret fordi sidste mønstringer er ret ny. 

Der ønskes udarbejdet en talentliste på emner. KC finder dette papir for et unødvendigt bureaukrati. 

HD tænker, at nyhedsbreve også skal sendes til reserven. Vi spørger om, hvorfor der skal bruges penge, som 

tidligere er befalet skulle være omkostningsfrie. 

Mål for 2014 er nået. Vi hverver gerne HBU og vil gerne deltage i aftenundervisning af disse inden de 

hjemsendes. 

Der skal foreligge en liste over hvem, der med eget udstyr kobler sig på KMP netværk. 

Er iværksat af IT-BM. 

Medlemmerne orienterer. 

Egon: 

2 medlemmer er meget passive pga. våbenregler. KC genoptager henvendelse til disse. 

KC informerede meget om detaljerne i de nuværende vilkår. 

DEL har et BM problem, som skal løses (alder). 



Dorthe 

Tilhørsforhold for et medlem drøftet, medlemmet løser opgaver for såvel underafdelingen som højere 

myndigheder. KC: Den operative plads er hos os, ellers må der skiftes tilhørsforhold. 

Jens 

Spørgsmål om at der kun er FRT der oplyses på statistikken. Alle andre timer registreres ikke. Konklusion: 

skemaet er uden større værdi udover timetælling af FRT. Alle timer er altså ikke med. 

Daniel: 

Ros til DEL for udførelsen af bykamp 1. 

Lisbeth 

En mand løste skabsopdateringen eksemplarisk. 

 

Hjemmeværnets udvikling og overordnede planlægning. 

Operative forhold og uddannelse: nil 

Organisation: nil 

Materiel og bygninger: nil 

Personel: omtalt under punkt 2 

Økonomi: Holder budgettet 

Information og hvervning: Hoager marked og Ilskov 

Enkeltsager: 

Knivsagen: 

KMP rådet anmoder om en skriftlig forholdsordre fra Hjemmeværnsdistriktet angående det udleverede 

multiværktøj som HJK har udleveret til alle underafdelings chefer. 

Manglende bestemmelser: 

Afklaring på spørgsmålet om der må være hundefører i en infanterienhed, hvad er tidshorisonten? 

Om støtte: 

Et unødvendigt pres på de frivillige chefer med forventning om at enhederne (infanterienheder) i dagtimer 



(arbejdstiden) kan støtte forsvaret. Dette sammen med forventning om, at vedligeholdelsesuddannelsen også 

gennemføres. 

Helbredsattest: 

ADHD kan benyttes i FSV, men ikke i HJV. Hvorfor denne måske useriøse sortering. 

Intern sikkerhed: 

Hvorfor er underafdelingschefer ikke informeret om tyveri af våbenskabsnøgler, således der kunne træffes 

forholdsregler? (PÅ GIVEN FORANLEDNING). 

Rådsorganisationen: 

Landsrådet: 

Våbensnak startede lørdagen og fortsatte søndagen. 

300 har afleveret hele våbenet. 

Forskellige løsninger på tilpasning kan løbe op i 35 mil. 

Pensionsalderen foreslås ændret til 62 år i 2018 

3-5. juni 2016 stor HJV øvelse i med parade i Fredericia og samlet øvelse i omegnen. 

Reserven overflytning til HD for medlemmer uden timer i forslag 

hjv.dk lappes 

Flytning af HJK 1-3. august 2015 

Decentralisering af uddannelsen debatteret. 

Specialist- og kompetenceafmærkning drøftet 

Valg: 

På intern hjemmeside rettes opfordring om indstilling af medlemmer til det nye råd til KC. Rådet træder i kraft 

fra efteråret. (Formandskabet udfører opgaven.) 

Ref. Jens 

 


